
ZÁPIS č.16 

z jednání Komise pro soutěže, rozhodčí a pravidla ČSH (SK) 

Praha, 3.4. a 12.4 

Přítomni:  St.Svoboda (SSV), P.Novák (PNO), J.Ondráš (JON), I.Dolejš (IDO), J.Konečný (JKQ) 

Hosté:     P.Mazur, M.Hájek, K.Macho    

 

1. WHIL 

Příprava na schůzku klubů WHIL 14.4. v Brně – účast PNO, SSV, JKQ. 

K návrhům změn ze strany P.Brunovského: 

- s povinností mít náhradní dres SK souhlasí, může být s jiným číslem 

- s povinností vyplňovat zápisy v počítači, případně na stroji SK souhlasí 

- se zrušením povinnosti smluvních hráček a následně zrušením seznamů hráček SK nesouhlasí, Sk 

chce dále držet a podporovat standardy vedoucí k profesionalitě (zrušení povinně smluvních hráčů 

v extralize se neosvědčilo. Je samozřejmě možné, aby slovenské týmy hrály bez smluvních hráčů a 

bez seznamu hráčů. 

Po jednání požádáme ještě české kluby WHIL o krátkou separátní schůzku k přípravě play-off. 

Problémy s realizací TVcom trvají především u družstva Veselí. Po odeslaném varování budou následovat 

další pokuty. 

 

2. TP Extraliga 

Nadstavba pokračuje bez problémů s výjimkou dále v bodě 3 řešeného utkání A141. 

SK schválila předehrání utkání A188 a A191; v obou případech domácí družstva včas nahlásila, že 

v jednotném termínu nemají k dispozici halu, a především utkání nemohou ovlivnit boj o sestup. 

Pro příští ročník extraligy připraví soutěžní úsek dvě varianty nadstavby - „současný“ systém 6+6 a 

„klasické“ play-off 8 / play-out 4 týmů – které budou předloženy k diskusi poradě klubů. 

 

3. Obvinění K.Macha ze strany P.Mazura k utkání A114 

SK projednala obvinění, které formou připomínky do zápisu o utkání vznesl ZV družstva SKP Frýdek-

Místek p.Petr Mazur po utkání extraligy A141. Dále SK za přítomnosti hostí projednala hodnocení 

výkonu rozhodčích v utkání A141 ze strany SKP FM. K jednání byli přizváni a zúčastnili se 

- P.Mazur, vedoucí družstva FM 

- J.Ondráš, delegát ČSH na utkání A141 

- M.Hájek, rozhodčí  

- K.Macho, rozhodčí 

a) V hodnocení výkonu dvojice Hájek-Macho uvedl trenér FM p.Chrastina následující: 

„V posledních cca 15 min. jednostraně vedené utkání v náš neprospšch. A neomlouvá je ani náš 

špatný výkon v tomto úseku utkání. Navíc máme podezření, které, ale nemůžeme dokázat, že 

rozhodčí Macho v utkání zjevně nebyl ve své kůži(důvodem může být nestandartní příprava, při které 

navíc podle házená pb.psáno už v  8 ráno, byli viděni)“ 

Přítomní společně shlédli (technicky nadstandardně kvalitní) videozáznamu celého 2.poločasu 

utkání Hranice-FM. Všichni členové SK jednoznačně konstatovali, že výkon rozhodčích po celých 30 



minut byl velmi dobrý, vyvážený, bez jakýchkoli rušivých momentů. Navíc na hřišti plně akceptovaný 

ze strany hráčů i funkcionářů obou družstev přesto, že stav utkání byl vyrovnaný a vývoj poměrně 

dramatický. Oba rozhodčí také pozitivně komunikovali s hráči i funkcionáři družstev, působili a 

vystupovali naprosto koncentrovaně a přirozeně. 

Pan Mazur rovněž potvrdil, že výsledek utkání rozhodně nezpůsobili rozhodčí. Zaslané hodnocení ze 

strany klubu neviděl. 

b) Po utkání A141 u stolku v hale, poté slovně v prostoru šaten, následně připomínkou uvedenou 

v zápisu o utkání, dopisem zaslaným prezidentovi ČSH a následnými vyjádřeními na webu obvinil 

p.Mazur rozhodčího Macha z řízení utkání pod vlivem alkoholu. SK si vyžádala oficiální vyjádření 

klubu SKP Frýdek-Místek, ve kterém se toto obvinění opakuje. Jako důkazy pro své tvrzení uvedl 

p.Mazur údajnou zarudlost, rozcuchané vlasy, a že z p.Macha při osobním kontaktu byl cítit alkohol.  

Při projednání p.Mazur uvedl, že nejde o obvinění, ale pouze o domněnku. Na dotaz, jaké řešení či 

další postup v této konkrétní věci SKP FM navrhuje, uvedl, že žádný určitý návrh nemá.  

Jediný správný postup – upozornit na své podezření přítomného zástupce ČSH okamžitě po zjištění, 

tedy před utkáním – pan Mazur nepoužil proto, že cca před 5 lety v Karviné mu údajně delegát pan 

Jakub v údajně obdobné situaci nevyšel vstříc. Dále p.Mazur uvedl, že měl alko-tester sebou v autě, 

nicméně jeho použití na místě nenavrhl. 

Rozhodčí pp.Hájek a Macho uvedené obvinění rozhodně odmítli, zrekapitulovali průběh cesty (po 

řízení utkání ve Zruči/S. dorazili do hotelu v Hranicích ve 23 hodin, ráno v 9 hodin už byli v hale). 

Oba zdůraznili, že je toto obvinění hluboce uráží, považují ho za naprosto nesmyslné, za ničím 

nepodložený útok, proti kterému se budou bránit. Podali již podnět k řešení disciplinární komisi ČSH. 

Delegát utkání J.Ondráš k věci uvedl: 

- s rozhodčími strávil celý čas od 9.00 do 10:30 před utkáním v uzavřené místnosti, přičemž 

v žádném případě nikdo žádný alkohol během té doby nepožil a z nikoho alkohol nebyl cítit; 

- osobně vylučuje, že by kterýkoli z rozhodčích byl pod vlivem alkoholu, před ani během utkání 

neshledal jakýkoli příznak takového stavu; 

- po utkání v prostoru šaten zastavil emotivní diskusi a samozřejmě vyhověl požadavku p.Mazura 

na uvedení připomínky do zápisu.  

c) SK navrhla vyřešit alespoň základní část problému tím, že by pan Mazur vzal své obvinění zpět a 

panu Machovi se omluvil. P.Mazur toto učinit odmítl. 

d) Závěr: 

- SK ČSH považuje za prokázané, že rozhodčí K.Macho nebyl při utkání A141 pod vlivem alkoholu, 

a to na základě (i) jednoznačného potvrzení oficiálního zástupce ČSH přítomného na utkání a 

také (ii) na základě podrobného sledování videozáznamu utkání všemi členy SK zvlášť a poté 

společně se všemi zúčastněnými; 

- SK považuje obvinění vznesené panem Mazurem za extrémně závažné; již nyní výrazně 

poškozuje dobré jméno ČSH. SK je přesvědčena, že nelze takto bez jakýchkoli důkazů obviňovat 

rozhodčí ani jiné funkcionáře ze závažných přestupků;  

- dále SK zdůrazňuje, že případné problémy, chyby či podezření v souvislosti s utkáními je 

nezbytné řešit standardními postupy, nikoli urážkami, medializací domněnek nebo dopisy 

prezidentovi svazu; 

- SK postoupí případ k řešení disciplinární komisi ČSH jako provinění pana P.Mazura – hrubou 

urážku p.K.Macha poškozující také dobré jméno a prestiž celého ČSH, bez prokázání pravdivosti 

a bez využití standardních prostředků řešení. 

 



4. Ostatní soutěže řízené ČSH  

18.kolo mužské složky a 19.kolo ženské složky odehráno bez větších problémů, výsledky schváleny. 

5. Další 

Československý pohár dorostu se koná v termínu 24-25.května v Karviné a v Kopřivnici; SK stanovila 

začátky nedělních utkání na 12:30 a 14:30.   

Setkání krajských předsedů STK bude svoláno do Prahy na 1.5.2014. 

6. Oblast rozhodčích a delegátů 

Proběhly jarní fyzické testy rozhodčích skupin I a II a kandidátů postupu 5.4. v Olomouci a 6.4. v Praze. 

Rozhodčí extraligy vesměs absolvovali v lednu v Otrokovicích, účast tedy byla malá. Všech 16 

přítomných limit splnilo.  

Pozorování aspirantů na získání vyšší licence - účastníků licenčního semináře z ledna 2014 – v utkáních 

bylo dokončeno za pomoci krajských předsedů KR. Všem tedy může být vystavena získaná licence A 

resp.B s výjimkou J.Vychodila, který pro nemoc neabsolvoval fyzické testy. JON pošle R.Hrubé příslušný 

podklad.  

Příprava seminářů rozhodčích: 31.5. pro Čechy musíme najít místo (Strahov obsazen), 1.6. pro Moravu 

v Otrokovicích potvrzeno. Začátky v 9 hodin, důraz na komplexní výklad pravidel a principů řízení 

utkání, nekompromisní přístup k testům. 

Nová struktura sboru rozhodčích: Materiál předložený J.Ondrášem byl schválen s jedinou změnou – do 

skupiny perspektivních rozhodčích nebude možné postoupit bez licence A. JON pošle členům SK verzi 

materiálu určenou k distribuci, kterou dostanou poté všichni rozhodčí jako informaci. Postupy a sestupy 

budou letos řešeny mimořádným „přechodovým“ rozhodnutím SK.   

Hodnocení rozhodčích k začátku dubna zpracuje a rozešle JKQ. Již hotová první část – hodnocení od 

delegátů – nepřináší ve skupině I žádné překvapení. 

SK diskutovala možnosti rozvoje sboru delegátů a tvorby listiny delegátů pro příští ročník. SK 

předpokládá kromě testů z pravidel a ze sportovně-technických předpisů připravit také specifický test 

zaměřený na činnost delegáta. Sbor delegátů bude otevřený pro nové kandidáty; zařazení na listinu 

delegátů neznamená a nebude znamenat žádný nárok na nominace na utkání či dokonce na určitý 

počet utkání. První návrh nového řešení připraví IDO; listina delegátů 2014-2015 bude sestavována a 

schvalována až po semináři na začátku soutěží. 

 

Příští jednání:   

- středa 23.4. v 15.00 v Praze, Bolzanova 1 

- další setkání SK v plné sestavě předpokládáme začátkem května 

 

 

Zapsal  J.Konečný 


